

FIRST COMMITTEE
Political and Security Questions

PREMIERE COMMISSION
Questions politiques et de la sécurité

**TWO HUNDRED AND
THIRTY-SEVENTH MEETING**

*Held at Flushing Meadow, New York, on
Tuesday, 5 April 1949, at 3.30 p.m.*

Acting Chairman: Mr. H. V. EVATT (Australia).

107. Election of Chairman

General ROMULO (Philippines) nominated Mr. van Langenhove (Belgium).

In the absence of further nominations, the Acting Chairman declared Mr. van Langenhove elected.

The meeting rose at 3.35 p.m.

**TWO HUNDRED AND
THIRTY-EIGHTH MEETING**

*Held at Lake Success, New York,
on Wednesday, 6 April 1949, at 3 p.m.*

Chairman: Mr. F. VAN LANGENHOVE (Belgium).

The CHAIRMAN thanked members for the honour they had paid him in electing him Chairman of the First Committee. He stated that the Committee's agenda was the following:

1. Question of the disposal of the former Italian colonies;
2. Question of Franco Spain;
3. Treatment of Indians in the Union of South Africa.

**108. Question of the disposal of the
former Italian colonies**

The CHAIRMAN pointed out that in a letter to the Secretary-General (A/C.1/430) dated 4 April 1949 the Italian Government had expressed the desire to participate in the discussions concerning the former Italian colonies.

Mr. DULLES (United States of America) said that his delegation had prepared a draft resolution (A/C.1/431) acceding to the Italian Government's request.

Mr. BELAUNDE (Peru) thought that the presence of Italian representatives would help the Committee to take a fair decision.

Sir Mohammed ZAFRULLAH KHAN (Pakistan) stated that, if it was in order to invite a representative of the Italian Government, it was no less necessary to know the sentiments of the populations directly concerned.

**DEUX CENT TRENTE-SEPTIEME
SEANCE**

*Tenue à Flushing Meadow, New-York,
le mardi 5 avril 1949, à 15 h. 30.*

Président provisoire: M. H. V. EVATT (Australie).

107. Election du Président

Le général ROMULO (Philippines) propose la candidature de M. van Langenhove (Belgique).

En l'absence d'autres candidatures, le Président provisoire déclare M. van Langenhove élu.

La séance est levée à 15 h. 35.

**DEUX CENT TRENTE-HUITIEME
SEANCE**

*Tenue à Lake Success, New-York,
le mercredi 6 avril 1949, à 15 heures.*

Président: M. F. VAN LANGENHOVE (Belgique).

Le PRÉSIDENT remercie les membres de l'honneur qu'ils lui ont fait en le nommant à la Présidence de la Première Commission. Il constate que la Commission se trouve en présence de l'ordre du jour suivant:

1. Question du sort des anciennes colonies italiennes;
2. Question de l'Espagne franquiste;
3. Traitement des Hindous établis dans l'Union Sud-Africaine.

**108. Question du sort des anciennes
colonies italiennes**

Le PRÉSIDENT indique que, par une lettre au Secrétaire général, en date du 4 avril 1949 (A/C.1/430) le Gouvernement italien a exprimé le désir de participer aux discussions relatives à la question des anciennes colonies italiennes.

M. DULLES (Etats-Unis d'Amérique) déclare que sa délégation a préparé un projet de résolution (A/C.1/431) faisant droit à la requête du Gouvernement italien.

M. BELAUNDE (Pérou) estime que la présence de représentants italiens aidera la Commission à prendre une décision juste.

Sir Mohammed ZAFRULLAH KHAN (Pakistan) déclare que, s'il est légitime d'inviter un représentant du Gouvernement italien, il n'est pas moins nécessaire de connaître le sentiment des populations directement intéressées.